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FÆLLESBESTYRELSEN 

Møde i fællesbestyrelsen  

Mandag d. 10. oktober 2022 kl. 17-20 på Rødding Skole 
 

Der serveres mad fra kl. 16.45 

 
Deltagere: Mette Jønsson, Aksel Bertelsen, Gry Struck Jensen, Jim Zacharia, Pia Thymann-

Donslund, Joan Mortensen, Nadia Christensen, Helle Wedel Christiansen, Marlene Bøgh, Trine 

Jensen, Heidi Bertelsen, Helle A. Høffner og Henriette Rask 

 

Afbud:   

 

Referat: 

Punkt Art Dagsorden 
1. Godkendelse af 

referatet fra den 

15/9, herunder evt. 
opfølgning 

D 
5 min.  

 

Velkommen og præsentation af Heidi 
Bertelsen, som er konstitueret SFO-leder 

i Rødding 
 
Referat af møde den 15.09. er godkendt. 

 
Opfølgning: 
I forhold til skolebestyrelsernes lands-

møde er det kun med deltagelse af 2 
repræsentanter. 

 
Præsentationsfolder af bestyrelsen 
udsendes snarest. De repræsentanter, 

der ikke har fået taget skolefoto, sender 
selv et billede til skolens sekretær. 

 
Skoleledelsen deltager i et andet møde 
d.d. og deltager derfor ikke i punkt 5. 

 
Der er og vil også fremadrettet være 
påført tidsangivelse på dagsordenen. Det 

er et fælles ansvar, at tiden holdes. 
 

Elevrådet deltager først fra bestyrel-
sesmødet i november. 
 

2. Åbent hus 5/11 D+B 
17.05 

20 min. 

Formålet med punktet: 
Vi skal planlægge ”Åbent Hus 5/11” 

Fastlægge dato for ”Åbent Hus” i foråret 
 
Herunder:  

 Invitation 

 Opgaver + fordeling 5/11 

 Forplejning 

 
Invitation sendes ud til alle 76 børn, som 
er i skoledistriktet. Invitationen sendes 
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ud via E-boks til begge forældre. Det 
påføres i invitationen, at åbent hus i LBC 

er samme dag. 
HEL deltager både som konstitueret 
SFO-leder og medarbejder i børnehave-

klassen.  
I opslag på FB noteres det, at 
arrangementet er for skolestarter. Der 

henvises til andet åbenthus-arrangement 
i januar. 

 
Den 05. nov. møder bestyrelsen kl. 8.30 
og laver kaffe m.m.. Rundstykker 

serveres i 0. klassernes lokaler.  
 
Alle kommende børnehaveklassebørn får 

en hilsen i form af en drikkedunk. De 
børn, som ikke er med til åbent hus, får 

hilsenen hjem. 
 
 

3. Præsentation af 
trivselsresultater 

ved Henriette 

O+D 
17.25 

20 min. 

Formålet med punktet: 
At fællesbestyrelsen får indsigt i 

resultaterne 
 
Gennemgang af den nationale trivsels-

måling, som blev udfyldt i marts 2022 er 
tilgængelige på uddannelsesstatistik.dk 

Lintrup er som filial med i besvarelserne 
for Rødding Skole. Generelt ligger 
resultater over gennemsnittet på såvel 

kommune- som landsniveau. 
 

Der er et opmærksomhedspunkt om-
kring ”Støtte og inspiration”. I hele arbej-
det med udvikling af læringsmiljøer er 

der fokus på elevens stemme/arbejdet 
med selvregulering i forhold til, at 

børnene har et valg. 
 
Jf. tidsperioden for besvarelsen af 

undersøgelsen påpeger skoleledelsen, at 
elevernes besvarelser kan være påvirket 
af Corona-nedlukningen/-restriktioner-

ne. 
 

Bestyrelsen opfordrer til, at resultaterne 
bruges i fortællingen, på bl.a. Facebook, 
om Rødding Skole. 

 

4. Trafik 

Henvendelse fra 

D 

17.45 

Formålet med punktet: 

Indledende snak omkring trafikale 
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forældre + generel 
snak om 

trafiksikkerhed 

15 min. problemstillinger 
 

Forældre oplever mange farlige trafikale 
situationer.  
Der skal laves en introvideo til aflevering 

/parkering ved rundkørslen med rigtig 
/forkert parkering. Udfordring, at der 
bliver parkeret i rundkørslen, hvilket der 

skal være fokus på i videoen. 
Introvideoen optages den 05. nov. i 

forbindelse med åbent hus.  
 
Trafikpolitikken skal revideres. 

 
Det er aftalt, at Aksel er trafikobservatør 
og laver stikprøver for at få en vurdering 

af trafikforholdene. 
 

Bestyrelsen, med Aksel som tovholder, 
laver et skriv, som sendes til kommu-
nens trafiksikkerhedskoordinator.  

 

5. Sundheds- og 

kostpolitik 
 
 

 
 

 

D+B 

60 min. 
 
 

Formålet med punktet: 

At vi sætter en proces i gang omkring 
udarbejdelse af en ny sundheds-, trivsel- 
og kostpolitik 

 
Proces: 

Besøg af eks. formand for bestyrelsen 
ved Andst Børne- og Skolecenter, der 
fremlægger deres arbejde med at 

udarbejde en ny politik 
 

Vedhæftet eksisterende politik. Kan også 
tilgås via linket: 
 

https://roedding-
skole.aula.dk/sites/roedding-
skole.aula.dk/files/arkiv/Download_filer

/Kostpolitik_0.pdf 
 

Uddrag af oplæg fra Andst 
Børnecenter: 

 
Hvorfor fik vi fokus på sundhed?  

● For at styrke børn og deres udvikling, 

både fagligt og socialt. 

○ 30 % af børnene i vejen 

kommune er overvægtige i 2016 

 
Princip udvikles →færdig i aug. 2017  

https://roedding-skole.aula.dk/sites/roedding-skole.aula.dk/files/arkiv/Download_filer/Kostpolitik_0.pdf
https://roedding-skole.aula.dk/sites/roedding-skole.aula.dk/files/arkiv/Download_filer/Kostpolitik_0.pdf
https://roedding-skole.aula.dk/sites/roedding-skole.aula.dk/files/arkiv/Download_filer/Kostpolitik_0.pdf
https://roedding-skole.aula.dk/sites/roedding-skole.aula.dk/files/arkiv/Download_filer/Kostpolitik_0.pdf
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Hvad er sundhed?  

○ Sundhedsplejerske lavede oplæg 

■ Mental sundhed og fysisk - hvad er 

det? 

■ Hvordan fejre vi stort og småt? 

■ Hvordan er vi gode rollemodeller?  

■ Spørgeskemaresultater blev gjort op 

■ Afhængighed 

● Ipad 

● Sengetider 

● Tanker om egen krop 

 
Arbejdslørdag - hvad er formålet? 

○ Regler væk og anbefalinger ind  

○ Der blev udarbejdet et principforslag  

 

● Dialog-spørgsmål: 

○ Om, hvad der hører hjemme i en 

sund madpakke 

 

Debataften afholdes: 

○ Spørgeskema blev udfyldt forud for 

debataftenen omkring fysisk trivsel 

og mental sundhed 

○ Rammerne for aftenen  

■ Dialog med forældrene så 

princip kunne gøres færdig 

■ Gruppearbejde var, så alle fik 

taletid 

■ Der var lavet tiltag for at få 

forældrene meldt til.  

● Facebook med video  

● Plakat  

● I avisen 

● Mad til alle fremmødte  

● Spejderne kom og 

“passede” fremmødte 

børn 

● 17-19 (så alle kunne 

komme med og hjem i 

god til) 

● Plakat delt ud til alle 

børn, kom og leg og 

træk mor og far med. 

● Der var god opbakning 



 

Mette Jønsson, formand 

 
 

Færdigt princip (Der blev brugt et år): 

● Resultatet kan ses på Andst Børne-

centers hjemmeside.  

 

Erfaringer/status på sundheds-

/kostindsatsen for Andst Børnecenter: 

 I børnehaven er der stadig 

gavepakker i madkassen 

 Mad som ikke er mad 

 Det er svært at “opdrage” forældre til 

at ændre madpakken 

 Der er fokus på det 

 Mad vægtes højt 

 Kultur fylder meget  

 Der snakkes meget med forældrene 

om tilvalgte værdier og principper 

 Der er skabt en fælles forståelse  

 De er glade for deres proces og ville 

gerne gøre det igen 

 Der opdateres hvert år, men der 

laves ikke meget om pr. gang 

 Intro til førskole og 0. klasse → ikke 

fastlagt endnu 

 
Følgende er besluttet omkring det videre 

arbejde med en kost- og sundhedspolitik: 

● Alle skal deltage og ville det 

● Vi summer til bestyrelsesmødet i 

november og tager igen punktet op 

○ Her skal der også summes over, 

om der evt. skal tages kontakt til 

en sundhedsplejerske 

 

6. Læringsmiljøer: O 
19.00 

20 
min. 

Status med arbejdet med læringsmiljøer, 
herunder: 

 PLC 

 Makerspace 

 
Præsentation af planerne og det 

foreløbige arbejde med renovering/ 
indretning af PLC og makerspace-lokale 
 

7. Spørgeskema til 
personalet 

O 
19.20 

10 min. 

Formålet med punktet: 
Status på opgaven 
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Spørgeskemaet, som forud for 
bestyrelsesmødet er rundsendt til 

bestyrelsen, sendes ud efter efterårs-
ferien og med en svarfrist på 14 dage. 
 

8. Opfølgning på 
punktet omkring 
trivselsarrangementer 
(forældrearrangement
er) 

0 
19.30 

10 min. 

Formålet med punktet: 
Afklaring og håndtering af det videre 

arbejde med integrering af bevægelse i 
forældrearrangementer 
 

Vi foreslår, at flg. hjemmesider anvendes 
som idékatalog: 
www.Legedatabasen.dk 

www.Idespejd.dk 

 

Det foreslåede idékataloget sendes ud til 

forældrene/trivselsråd. 
 

9. Nyt fra: 
o Børnehave + 

SFO Lintrup 
o SFO Rødding 
o Personalet 

o Ledelse 
o Forældre 

O 
20 min. 

Børnehave + SFO: 

 God afsked/afslutning med MIN. 

 Pædagogisk tilsyn i børnehaven, 
hvilket er forløbet rigtig fint. Et 

fokusområde er børnenes medbe-
stemmelse. 

 I SFO arbejdes der med alternativ 
energi. Som en del af forløbet, er 

der besøg på Økolariet i Vejle. 

 Padeltennisbane etableres og er 

klar til brug i foråret 23. 

 Erfaringer fra LBC omkring arbej-

det med sprog videndeles med øv-
rige daginstitutioner i Vejen Kom-
mune. 

 
SFO, Rødding: 

 Der har været afholdt brandøvelse 
og efterfølgende foretaget 

småjusteringer på proceduren.  
 

Personalet: 

 Ser frem til motionsdagen. 5 foræl-
dre er kommet på særlige poster. 

 

 Omkring bestyrelsens deltagelse i 

fællesmøder, og at ”formanden 
følger ledelsen for en dag” oplever 

personalet, at bestyrelsen kommer 
tæt på. Oplevelse af, at deltagelse i 
fællesmøder er en del af bestyrel-

sens tilsynsopgaver.  
 

 

http://www.idespejd.dk/
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Punktet gav anledning til en drøftelse   
omkring en afvejning/ forventnings-

afstemning om, hvornår det er relevant, at 
bestyrelsesmedlemmer deltager i personale 
møder.  

Bestyrelsen udtrykker stor anerkendelse 
for medarbejdere og skoleledelsens arbejde 
og pointerer, at bestyrelsen er deltagende 

for at få indsigt i driften m.h.p. kvalificeret 
at kunne bakke op om skolen.  

Skolens ledelse oplever, at bestyrelsens 
deltagelse i møder og interesse for skolen 
øger muligheden for at gå konstruktivt ind 

i dialogen med det politiske niveau. 
 
Ledelsen: 

● Stillingen som pædagogfaglig leder 
opslås ikke, da tildelingen i budget 

2023 betyder voldsomme 
reduktioner.  

● Skarpt ledelsesfokus på, hvordan 

og til hvad ressourcerne bruges. 
Det prioriteres, at ressourcerne 

bruges tæt på børnene. P.t. er der 
derfor også et overforbrug på 
fagpersonale og et underforbrug på 

ledelse og administration. 
 

● Ledelsen giver udtryk for at være 

rigtig glad for bestyrelsens opbak-
ning og store arbejdsindsats. 

 
● Trivselsundersøgelse for 

medarbejdere er netop afsluttet. 

Den behandles ultimo oktober 
måned. 

 
● Brandøvelse i skoledelen i hen-

holdsvis Lintrup og Rødding 

afholdes i indeværende uge. 
 
 

10. Evt. 5 min. Punktet omkring meddelelser rykkes 
fremadrettet længere op på dagsordenen. 

 

11. Kommende 

punkter 
 
 

 o Læringsmiljøer (løbende) 

o Aula og fællesbestyrelsen 

o Facebook: Principper gennemgås og revideres 

o Trafik: Politik revideres 

o Helle Rønnow kommer på besøg til et møde 
D: Drøftelse  B: Beslutning O: Orientering OP: Opfølgning 

 
Venlig hilsen Mette Jønsson 


